

ບົດໂອ້ລົມ

ທ່ານ ປອ ສອນໄຊ ສີພັນດອນ, ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ
ຕໍ່ກອງປະຊຸມວຽກງານ ຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ທົ່ວປະເທດ
ວັນທີ 12 ກຸມພາ 2019 ທີ່ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ.

ຮຽນ : - ທ່ານ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງ ຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ,
- ບັນດາທ່ານ ຮອງລັດຖະມົນຕີ, ຮອງເຈົ້າຄອງເຈົ້າແຂວງ,
- ບັນດາທ່ານ ແຂກທີ່ມີກຽດ ທັງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງ!

ຂ້າພະເຈົ້າ ຮູ້ສຶກເປັນກຽດ ແລະ ມີຄວາມພາກພູມໃຈເປັນຢ່າງຍິ່ງ ທີ່ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມຕໍ່ກອງປະຊຸມ ວຽກງານຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ທົ່ວປະເທດ ໃນມື້ນີ້. ກອງປະຊຸມ ຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນທ່າມກາງບັນຍາກາດທົ່ວ ພັກ-ລັດ ພວມສຸມໃສ່ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິ X ຂອງພັກ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VIII ແລະ ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະ ຄັ້ງທີ 7 ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ X ເຂົ້າສູ່ວຽກງານຕົວຈິງ ແລະ ພວມກະກຽມການດຳເນີນກອງປະຊຸມສາມຂັ້ນ ເພື່ອກະກຽມໃຫ້ແກ່ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ.

ເນື່ອງໃນໂອກາດນີ້ ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍນຳເອົາຄວາມຢັ້ງຢືນຢາມຖາມຂ່າວ, ຄວາມສາມັກຄີຮັກແພງອັນອົບອຸ່ນ ມາຍັງບັນດາສະຫາຍຄະນະນຳກະຊວງ, ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ ຕະຫຼອດຮອດພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ທົ່ວຂະແໜງການຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ໃນທົ່ວປະເທດ. ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ແມ່ນກອງປະຊຸມຫນຶ່ງທີ່ມີຄວາມໝາຍ, ຄວາມສຳຄັນຫຼາຍ ເປັນກອງປະຊຸມສະຫຼຸບຖອດຖອດບົດຮຽນ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາວຽກງານ ຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ໃນໄລຍະ 1 ປີ ຜ່ານມາ ແລະ ເປັນການຕົກລົງເອກະພາບຮ່ວມກັນ ໃນການກຳນົດທິດທາງແຜນການ ວຽກງານຈຸດສຸມໃນ 1 ປີຕໍ່ໜ້າ ເພື່ອປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີຄັ້ງທີ VIII ກໍຄືບັນດາມະຕິຕ່າງໆ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດຮັບຮອງເອົາໃນຂົງເຂດຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດ ຕາມຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້.

ບັນດາທ່ານ ທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງ !

ໃນໜຶ່ງປີທີ່ຜ່ານມານີ້ ເຖິງວ່າສະພາບການລວມຂອງພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ມີການຜັນແປໄປຢ່າງໄວວາ ແລະ ສັບສິນ, ມີທັງກາລະໂອກາດເອື້ອອຳນວຍ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍຫຼາຍດ້ານ, ມີຂໍ້ຂັດແຍ່ງທາງດ້ານການເມືອງ, ການຄ້າ, ການກຳການຮ້າຍຢູ່ບາງຂົງເຂດໃນໂລກ, ວິກິດການທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ, ໄພພິບັດທາງທຳມະຊາດ, ພະຍາດລະບາດ ແລະ ອື່ນໆ; ສະເພາະຢູ່ປະເທດຂອງພວກເຮົາ ໄດ້ເກີດມີໄພພິບັດທາງທຳມະຊາດ ຂັ້ນຮຸນແຮງ ແຕ່ເໜືອເຖິງໃຕ້ ໂດຍສະເພາະ ເຫດການສັນເຂື່ອນໄຟຟ້າ ເຊປຽນ-ເຊນ້ຳນ້ອຍແຕກ ທີ່ເມືອງສະໜາມໄຊ, ແຂວງອັດຕະປື ອັນໄດ້ສ້າງຄວາມເສຍຫາຍໃຫ້ແກ່ຊີວິດ, ຊັບສິນຂອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາຜູ້ຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ (125 ເມືອງ; 2,433 ບ້ານ; 133,382 ຄອບຄົວ, ພົນລະເມືອງ 649,493 ຄົນ, ມີຜູ້ເສຍ

ຊີວິດ 90 ຄົນ, ລວມມູນຄ່າເສຍຫາຍປະມານ 3,167 ຕື້ກີບ. ໃນນັ້ນ ຂະແໜງ ຍທຂ : 1.607 ຕື້ກີບ; ກະສິກຳ-ປ່າໄມ້: 1,227 ຕື້ກີບ, ໂຍທາທາງນໍ້າກັນເຈື່ອນ, ປະຕູນໍ້າ: 116,9 ຕື້ກີບ ແລະ ອື່ນໆ. ສະເພາະເມືອງ ສະໜາມໄຊ ແມ່ນໄດ້ສ້າງຜົນກະທົບຕໍ່ 19 ບ້ານ 2,717 ຄອບຄົວ, ພົນລະເມືອງ: 13.067 ຄົນ ໃນນັ້ນມີ 6 ບ້ານ ຖືກທຳລາຍໜັກ ມີ 1.611 ຄອບຄົວ, ພົນລະເມືອງ 7.095 ຄົນ, ເສຍຊີວິດ ແລະ ສູນຫາຍ 71 ຄົນ, ມູນ ຄ່າເສຍຫາຍປະເມີນເບື້ອງຕົ້ນ 600 ກວ່າຕື້ກີບ. ນອກຈາກນີ້ ພວກອິດທິກຳລັງປ່ຽນປັບ ຍັງສືບຕໍ່ໂຄສະນາ ໃສ່ຮ້າຍປ້າຍສີບິດເບືອນ ແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ-ລັດເຮົາ ດ້ວຍຮູບການປະຕິບັດກິນອຸບາຍຫັນປ່ຽນ ໂດຍສັນຕິ, ສວຍໃຊ້ບັນຫາສິດທິມະນຸດ, ບັນຫາປະຊາທິປະໄຕ, ຢາເສບຕິດ, ສາສະໜາ ແລະ ບັນຫາເຜົ່າ. ແຕ່ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ ພາຍໃຕ້ການນຳພາຂອງພັກ ແລະ ລັດເຮົາ ຍັງເຮັດໃຫ້ພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ ມີການຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງຕັ້ງໜ້າ, ຮັບປະກັນສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານ ການເມືອງ ຍັງສືບຕໍ່ມີຄວາມໝັ້ນຄົງ, ໜັກແໜ້ນ, ສັງຄົມມີຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ, ສະຫງົບປອດໄພ ແລະ ຊີວິດການເປັນຢູ່ ຂອງ ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ກໍໄດ້ຮັບການປັບປຸງດີຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ.

ຂ້າພະເຈົ້າ ສັງເກດຕີລາຄາວ່າ: ໃນໜຶ່ງປີຜ່ານມານີ້ ກະຊວງ ຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ໄດ້ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ພັກ ແລະ ລັດຖະບານໄດ້ເປັນຢ່າງດີ ແລະ ມີຜົນງານ ອັນພົ້ນເດັ່ນຫຼາຍດ້ານເປັນຕົ້ນແມ່ນ:

ວຽກງານຖະແຫຼງຂ່າວ: ເຫັນວ່າມີການພັດທະນາດີຂຶ້ນຫຼາຍ, ທັງດ້ານປະລິມານ ແລະ ຄຸນນະພາບ. ບັນດາສະຫາຍໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງພື້ນຖານໂຄງລ່າງ, ອຸປະກອນເຕັກນິກໃຫ້ທັນສະໄໝຂຶ້ນ, ສາມາດເບິ່ງໄດ້ ໃນຫຼາຍຊ່ອງທາງ ໂດຍສະເພາະແມ່ນຜ່ານສື່ແບບໃໝ່, ສາມາດເບິ່ງຜ່ານມີຖືໄດ້ຢ່າງວ່ອງໄວທັນການ, ຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານໄປຮອດໄປເຖິງປະຊາຊົນໄດ້ງ່າຍ ແລະ ກວ້າງຂວາງ. ດ້ານນີ້ອີກໃນກໍເຫັນວ່າມີການປັບປຸງດີຂຶ້ນ, ມີ ຫຼາຍສີສັນ, ຫຼາຍຮູບແບບທີ່ດຶງດູດຜູ້ຟັງຜູ້ຊົມ ແລະ ຜູ້ອ່ານໄດ້ດີ ໝາຍວ່າສື່ມວນຊົນໄດ້ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນ ກະບອກສຽງທີ່ສຳຄັນ ໃຫ້ແກ່ພັກ ແລະ ລັດ ໃນການໂຄສະນາ ເຜີຍແຜ່ແນວທາງນະໂຍບາຍລະບຽບກົດ ໝາຍຂອງລັດ ໃຫ້ໄປຮອດໄປເຖິງປະຊາຊົນ, ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ນຳເອົາຄວາມມຸ່ງມາດປາຖະ ໜາຂອງ ປະຊາຊົນ ມາສະເໜີໃຫ້ການຈັດຕັ້ງພັກ-ລັດ ໄດ້ຮັບຮູ້ ເພື່ອພ້ອມກັນພັດທະນາ ແລະ ຍັງໄດ້ເຮັດໜ້າທີ່ປົກ ປ້ອງປະເທດຊາດ, ປົກປ້ອງແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ-ລັດ ໃນການຕິດຕ້ານປາກົດການຫຍໍ້ທໍ້ໃນສັງຄົມ ແລະ ຕອບຕ້ານການບິດເບືອນໃສ່ຮ້າຍປ້າຍສີ ຂອງກຸ່ມຄົນທີ່ບໍ່ດີ ທີ່ຫວັງມ້າງເພທຳລາຍປະເທດຊາດ ຂອງ ພວກເຮົາ, ຄືດັ່ງເຫດການສັນເຂື່ອນໄຟຟ້າ ເຊປຽນ-ເຊນ້ານ້ອຍແຕກ ທີ່ເມືອງສະໜາມໄຊ, ແຂວງອັດຕະປື, ບັນດາສື່ມວນຊົນຂອງພວກເຮົາ ໄດ້ໄປຮອດໄປເຖິງ ເພື່ອລາຍງານສະພາບເຫດການ ຜົນເສຍຫາຍໃຫ້ສັງຄົມ ຮັບຮູ້ຢ່າງກວ້າງຂວາງ ແລະ ໄດ້ຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ຫຼາຍພາກສ່ວນ ແລະ ຫຼາຍບຸກຄົນ ຫຼັງໄຫຼໄປໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອ ຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ແລະ ຍັງໄດ້ຊ່ວຍຕິດຕ້ານການໃສ່ຮ້າຍປ້າຍສີຕ່າງໆຢ່າງແຂງແຮງ, ວ່ອງໄວ ແລະ ມີປະ ສິດທິຜົນດີ. ສະນັ້ນ, ຂ້າພະເຈົ້າຂໍຍັງຢືນອີກວ່າ: ສື່ມວນຊົນແມ່ນອາວຸດທີ່ແຫຼມຄົມທີ່ເປັນປະໂຫຍດທີ່ສຸດ ໃຫ້ແກ່ປະເທດຊາດຂອງພວກເຮົາ ແລະ ຈຳເປັນຈະຕ້ອງໄດ້ຊົມໃຊ້ຕໍ່ໆໄປ.

ອີກວຽກງານໜຶ່ງ ທີ່ສໍາຄັນ ນັ້ນແມ່ນວຽກງານວັດທະນະທຳ: ການນຳເອົາເຄີຍເວົ້າໄວ້ວ່າ: “ເສຍ ວັດທະນະທຳແມ່ນເສຍຊາດ” ຫຼື “ພາສາບອກຊາດ ມາລະຍາດບອກຕະກຸນ”, ຊາດລາວ ແມ່ນຊາດໜຶ່ງທີ່ມີ ພາສາ ແລະ ວັດທະນະທຳເປັນເອກະລັກຂອງຕົນ, ຊຶ່ງໃນໂລກນີ້ກໍ່ມີຫຼາຍປະເທດ ທີ່ບໍ່ມີພາສາເປັນຂອງຕົນ ເອງ ຕ້ອງໄດ້ໃຊ້ພາສາອັງກິດ, ຝຣັ່ງ, ສະເປນ ແລະ ອື່ນໆ ເປັນພາສາກາງຂອງຕົນສະນັ້ນ, ການປົກປັກຮັກສາ ວັດທະນະທຳ ຈຶ່ງເປັນໜ້າທີ່ອັນສໍາຄັນໜຶ່ງຂອງພວກເຮົາ ແລະ ໃນປີ 2018 ຜ່ານມານີ້ກໍ່ເຫັນໄດ້ວ່າ ບັນດາ ສະຫາຍສາມາດປະຕິບັດໜ້າທີ່ໃນການອະນຸລັກ, ປົກປັກຮັກສາວັດທະນະທຳອັນດີງາມຂອງຊາດໄວ້ໄດ້ເປັນ ຢ່າງດີ ແລະ ຍັງໄດ້ສືບທອດ, ເສີມຂະຫຍາຍມູນເຊື້ອວັດທະນະທຳອັນດີງາມຂອງຊາດ, ເຮັດໃຫ້ຊາວໂລກຮັບ ຮູ້ຢ່າງກວ້າງຂວາງ, ເປັນຕົ້ນ ໄດ້ມີການຈັດງານສະເຫຼີມສະຫຼອງສຽງແຄນລາວ ເປັນມໍລະດົກວັດທະນະທຳນາ ມະທຳຂອງມວນມະນຸດໂລກ ໃນຕົ້ນປີທີ່ຜ່ານມາ ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ມີການຮັບຮອງ. ພ້ອມນັ້ນ, ບັນດາສະຫາຍ ຍັງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ການສ້າງເອກະສານ ໃຫ້ລັດຖະບານຮັບຮອງຂໍສະເໜີສຸດທ້າຍ ເພື່ອສົ່ງໄປເຖິງອົງການອຸຍ ເນັສໂກ ສະເໜີເອົາທັງໄຫຫິນເຂົ້າເປັນມໍລະດົກໂລກ ພຽງແຕ່ລໍຖ້າການພິຈາລະນາຮັບຮອງ. ນອກນັ້ນ, ຍັງມີ ຫຼາຍອັນທີ່ພື້ນເດັ່ນ, ຂ້າພະເຈົ້າເຊື່ອໝັ້ນວ່າ: ວຽກງານວັດທະນະທຳ ຈະນຳເອົາຊື່ສຽງຂອງປະເທດຊາດພວກ ເຮົາ ໃຫ້ຊາວໂລກໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ຈະຊ່ວຍດຶງດູດໃຫ້ຊາວໂລກ ມາທ່ອງທ່ຽວລາວເຮົາ ໃຫ້ນັບມື້ນັບຫຼາຍຂຶ້ນ. ຊຶ່ງການທ່ອງທ່ຽວວັດທະນະທຳ ກໍ່ແມ່ນ 1/3 ເປົ້າໝາຍການພັດທະນາ ແລະ ສິ່ງເສີມການທ່ອງທ່ຽວຢູ່ລາວ ເຮົາ ເປັນຕົ້ນ ແມ່ນການທ່ອງທ່ຽວປະຫວັດສາດ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທຳມະຊາດ.

ໃນປີທີ່ຜ່ານມາ ພວກເຮົາໄດ້ເປີດປີທ່ອງທ່ຽວລາວ 2018 ບັນດາສະຫາຍ ກໍ່ໄດ້ເປັນເຈົ້າການຊີ້ນຳ-ນຳ ພາ ແລະ ຈັດຕັ້ງຫຼາຍກິດຈະກຳສິ່ງເສີມການທ່ອງທ່ຽວ ຢູ່ບັນດາແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ໃນທົ່ວປະເທດ ຢ່າງ ເປັນຂະບວນຟືດຟື້ນ, ເຮັດໃຫ້ສາມາດດຶງດູດນັກທ່ອງທ່ຽວຈາກຕ່າງປະເທດເຂົ້າມາທ່ຽວ ສປປ ລາວ ພວກເຮົາໄດ້ຈຳນວນ 4.186.000 ກວ່າເທື່ອຄົນ ເຊິ່ງເພີ່ມຂຶ້ນ 8,2 % ເມື່ອທຽບປີ 2017 ແລະ ສ້າງ ລາຍຮັບເຂົ້າປະເທດໄດ້ 755.000.000 ກວ່າໂດລາສະຫະລັດ ເພີ່ມຂຶ້ນ 17% ເມື່ອທຽບໃສ່ປີ 2017, ນັ້ນແມ່ນຜົນງານສໍາຄັນ ໃນການປະກອບສ່ວນສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ ຂອງບັນດາສະ ຫາຍ.

ສັງລວມແລ້ວ ຜົນງານການເຄື່ອນໄຫວໃນໜຶ່ງປີຜ່ານມາ ແມ່ນມີຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ເປັນການຍິ່ງຍືນ ເຖິງຄວາມຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ, ຄວາມເອົາໃຈໃສ່, ເຮັດຫຼ້ອນໜ້າທີ່ການເມືອງທີ່ພັກ-ລັດ ແລະ ປະ ຊາຊົນມອບໝາຍໃຫ້. ອີກເທື່ອໜຶ່ງ, ຂ້າພະເຈົ້າ ຕາງໜ້າໃຫ້ພັກ-ລັດຖະບານ ແລະ ໃນນາມສ່ວນຕົວ ຂໍ ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຜົນງານທີ່ບັນດາສະຫາຍຍາດມາໄດ້ຢ່າງສຸດອີກສຸດໃຈ (ຂໍຊົມເຊີຍ).

ບັນດາທ່ານ ຍິງ ແລະ ທ່ານ ຊາຍ ທີ່ຮັກແພງທັງຫຼາຍ !

ປີ 2018 ທີ່ຜ່ານມາ ເຖິງວ່າຈະຍາດໄດ້ຜົນງານອັນໃຫຍ່ຫຼວງແລ້ວກໍ່ຕາມ, ແຕ່ຄຽງຄູ່ກັບຜົນງານ ດັ່ງກ່າວກໍ່ປາສະຈາກບໍ່ໄດ້ຈຸດອ່ອນ ແລະ ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ຈຳນວນໜຶ່ງ, ດັ່ງທີ່ບັນດາສະຫາຍ ໄດ້ພ້ອມກັນ ສະຫຼຸບຕີລາຄາໃນກອງປະຊຸມ ດັ່ງກ່າວນີ້ແລ້ວ, ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍຮຽກຮ້ອງໃຫ້ບັນດາສະຫາຍ ຈຶ່ງພ້ອມກັນ ເອົາໃຈໃສ່ຫາວິທີການ, ມາດຕະການໃນການແກ້ໄຂ ບັນດາຈຸດອ່ອນ ແລະ ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ໃນປີທີ່ຜ່ານມານັ້ນ

ໃຫ້ດີ ແລະ ເປັນການສືບຕໍ່ປະຕິບັດຕາມເນື້ອໃນຈິດໃຈ ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ X ຂອງພັກ ທີ່ໄດ້ ກຳນົດໄວ້ວ່າ: ພັດທະນາວຽກງານຖະແຫຼງຂ່າວ ແລະ ວັດທະນະທຳ ຕາມທິດທັນໄປສູ່ຄຸນນະພາບ ແລະ ທັນສະໄໝເທື່ອລະກ້າວ, ເປັນກະບອກສຽງອັນແຫຼມຄົມຂອງພັກ-ລັດ, ເປັນເວທີສະແດງຄວາມ ຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການ ຂອງປະຊາຊົນ, ຊຸກຊູ່ສິ່ງເສີມການອະນຸລັກ, ປົກປັກຮັກສາ, ພື້ນຟູ, ສືບທອດ, ເສີມຂະຫຍາຍມູນເຊື້ອ ແລະ ຄຸນຄ່າມໍລະດົກວັດທະນະທຳ ທີ່ເປັນເອກະລັກຂອງຊາດ ໃຫ້ຍືນຍົງ, ສ້າງແບບແຜນດຳລົງຊີວິດ ວັດທະນະທຳໃໝ່, ພັດທະນາອະລິຍະທຳທາງດ້ານຈິດໃຈ ຂອງສັງຄົມ, ພ້ອມທັງຮັບເອົາຄຸນຄ່າວັດທະນະທຳທີ່ກ້າວໜ້າ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບຍຸກສະໄໝຢ່າງມີການເລືອກເຟັ້ນ, ຕ້ານວັດທະນະທຳທີ່ເສື່ອມຊາມ, ການເຊື່ອຖືແບບງົມງວຍ ແລະ ຫຼ້າຫຼັງ, ຍູ່ຂະບວນການສ້າງຄອບຄົວ ແລະ ບ້ານວັດທະນະທຳ ໃຫ້ກາຍເປັນຂອງທົ່ວປວງຊົນ, ແກ້ໄຂຄວາມແຕກຕ່າງ ກ່ຽວກັບການຊົມໃຊ້ ວັດທະນະທຳລະຫວ່າງ ຕົວເມືອງ ແລະ ຊົນນະບົດ; ສິ່ງເສີມການປະດິດສ້າງດ້ານວັດທະນະທຳ ແລະ ການປະດິດຄົດແຕ່ງ ແນໃສ່ພັດທະນາຜະລິດຕະພັນວັດທະນະທຳ ໃຫ້ມີຄວາມອຸດົມສົມບູນ, ຫຼາກ ຫຼາຍຮູບແບບ ແລະ ມີຄຸນນະພາບ; ພັດທະນາຂະແໜງການທ່ອງທ່ຽວ ໃຫ້ກາຍເປັນອຸດສາຫະກຳທີ່ ຄົບຊຸດ ເປັນທ່າແຮງພື້ນຖານຂອງເສດຖະກິດແຫ່ງຊາດ, ດ້ວຍການສິ່ງເສີມການທ່ອງທ່ຽວວັດທະນະ ທຳ, ທຳມະຊາດ ແລະ ປະຫວັດສາດ.

ໃນໂອກາດນີ້, ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍມີບາງຄຳເຫັນ ເພື່ອແລກປ່ຽນກັບບັນດາສະຫາຍ ຕໍ່ກັບບາງຈຸດສຸມ ໃນການພັດທະນາວຽກງານຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ໃນຕໍ່ໜ້າດັ່ງນີ້:

- 1. ດ້ານການເມືອງແນວຄິດ:** ເປັນບັນຫາສຳຄັນ, ກ່ອນອື່ນໝົດແມ່ນຄະນະນຳທຸກຂັ້ນ ຕ້ອງມີແນວຄິດເປັນ ເອກະພາບ ຕໍ່ກັບແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ-ລັດ, ມີຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ການນຳພາຂອງພັກ-ການຄຸ້ມ ຄອງຂອງລັດ ແລະ ມີຄວາມເປັນເອກະພາບພາຍໃນຢ່າງແທ້ຈິງ ໃນການດຳເນີນວຽກງານຕ່າງໆ, ໝາຍວ່າ ຕ້ອງມີຄວາມສາມັກຄີເປັນເອກະພາບ ແຕ່ສູນກາງຫາທ້ອງຖິ່ນໃຫ້ໜັກແໜ້ນ, ຈະວາງແຜນອັນໃດ, ກຳ ນົດອັນໃດ ກໍ່ຕ້ອງເປັນເອກະພາບກັນບິນພື້ນຖານແນວທາງແຜນນະໂຍບາຍ ແລະ ຕາມຫຼັກການນຳພາ ແລະ ເຄື່ອນໄຫວຂອງພັກ, ຕົກລົງຮັບຮອງເປັນເອກະພາບນຳກັນແລ້ວ ກໍ່ຕ້ອງປຸ້ມລຸມສາມັກຄີເປັນເອກະ ພາບກັນ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ສຳເລັດ.
- 2. ໃຫ້ກຳໄດ້ແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ-ລັດຢ່າງເລິກເຊິ່ງ:** ໝາຍວ່າ ຢາກໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ກຳ ແໜ້ນແນວທາງນະໂຍບາຍ, ມະຕິຄຳສັ່ງ, ລະບຽບການຕ່າງໆຂອງພັກ-ລັດ ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ, ຢ່າພຽງອ່ານຜ່ານ ແບບເຜີນໆ ທີ່ຂາດການຄົ້ນຄວ້າເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍ, ໂດຍສະເພາະແມ່ນບັນດາມະຕິທີ່ອອກມາໃໝ່ໆ ຂອງ ກອງປະຊຸມພັກ, ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຂອງລັດຖະບານ ເປັນຕົ້ນແມ່ນມະຕິກອງປະຊຸມຄົບ ຄະນະ ຄັ້ງທີ 7 ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູງກອງພັກ ສະໄໝທີ X ເປັນຕົ້ນແມ່ນມະຕິ 057/ຄບສພ ວ່າ ດ້ວຍການເພີ່ມທະວີການນຳພາແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມ ແຂງ ຂອງການຄຸ້ມຄອງມະຫາກພາກ; ມະຕິ 056/ຄບສພ ວ່າດ້ວຍການປັບປຸງຮາກຖານການເມືອງ ຂອງ ລະບອບປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ໃຫ້ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ໜັກແໜ້ນ. ຮຽກຮ້ອງມາຍັງບັນດາສະຫາຍ

ເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າຢ່າງລະອຽດຖີ່ຖ້ວນ ເພາະມະຕິດັ່ງກ່າວນີ້ ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າຢ່າງເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຖືກຕ້ອງກັບສະພາບການຕົວຈິງໃນປັດຈຸບັນ ທີ່ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າຮັບຮອງແລ້ວ, ສະນັ້ນ ຈິ່ງຢາກໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍເຂົ້າໃນວຽກງານຕົວຈິງຂອງຕົນ ຢ່າງເປັນຮູບປະທຳທີ່ແທ້ຈິງ.

3. ດ້ານກົງຈັກການຈັດຕັ້ງ ແລະ ບຸກຄະລາກອນ: ກະຊວງຂອງບັນດາສະຫາຍ ເປັນກະຊວງທີ່ໃຫຍ່ ປະກອບດ້ວຍຫຼາຍໜ້າວຽກ, ສະນັ້ນ, ການຈັດວາງລະບົບການຈັດຕັ້ງພາຍໃນ ແລະ ການຈັດວາງບຸກຄະລາກອນແມ່ນບັນຫາສຳຄັນ. ຜ່ານມາບັນດາສະຫາຍກໍ່ເຮັດໄດ້ດີແລ້ວ ແຕ່ຢາກໃຫ້ມີການຄົ້ນຄວ້າຄືນ, ກວດກາຄືນໃຫ້ລະອຽດຖີ່ຖ້ວນ ແລະ ແທດເໝາະກັບສະພາບຕົວຈິງຂອງວຽກງານໃນປັດຈຸບັນ. ບັນຫາກົງຈັກການຈັດຕັ້ງ ແລະ ບຸກຄະລາກອນນີ້ ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະ ຄັ້ງທີ 7 ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ X ກໍ່ໄດ້ເວົ້າຢ່າງຈະແຈ້ງແລ້ວ ຂໍໃຫ້ເອົາມາຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍ ຖ້າເຫັນວ່າກົມໃດ, ກອງໃດ, ພະແນກການໃດວຽກບໍ່ຫຼາຍ ຫຼື ວຽກໃກ້ຄຽງກັນ, ບຸກຄະລາກອນແຕ່ລະບ່ອນພັດມີໜ້ອຍນັ້ນ, ຂໍໃຫ້ໂຮມເຂົ້າກັນ ເຮັດໃຫ້ກົງຈັກການຈັດຕັ້ງຮັດກຸມ ແລະ ສອດຄ່ອງກັບໜ້າວຽກຕົວຈິງ, ເຊິ່ງຜ່ານມາສຳນັກງານນາຍົກ ກໍ່ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແລ້ວແຕ່ກ່ອນມີ 10 ກົມ ຂອງ ຫລບ ແລະ 6 ຄະນະກຳມະການລະດັບຊາດ ຈາກນັ້ນ ໄດ້ໂຮມບາງກົມເຂົ້າກັນ ປັດຈຸບັນຍັງເຫຼືອພຽງ 7 ກົມ ແລະ ຊັບຊ້ອນ 6 ວຽກຂອງຄະນະກຳມະການລະດັບຊາດ ໄປໃຫ້ກະຊວງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຮັບຜິດຊອບ ເປັນເສນາທິການ. ພ້ອມນັ້ນ, ການຈັດວາງບຸກຄະລາກອນ ກໍ່ເປັນອັນໜຶ່ງທີ່ສຳຄັນ ຂໍໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າລົງເລິກແທ້ໆ, ຊັບຊ້ອນຈັດວາງໃຫ້ແທດເໝາະກັບຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດວິຊາສະເພາະ ແລະ ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບຕໍ່ໜ້າທີ່ວຽກງານຢ່າງແທ້ຈິງ, ຂໍໃຫ້ບັນດາສະຫາຍພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າເປັນເອກະພາບ ແລະ ພ້ອມກັນກ້າຕັດສິນໃຈ, ກ້າປະຕິບັດຢ່າງແທ້ຈິງ, ກວດກາເບິ່ງຄືນບ່ອນໃດພະນັກງານເຫຼືອບໍ່ພໍ, ພະນັກງານບໍ່ມີຄຸນະພາບ, ເຮັດວຽກແປະໆບາງໆ ກໍ່ຕ້ອງແກ້ໃຫ້ໄວ. ຄຽງຄູ່ກັນນັ້ນ ກໍ່ຕ້ອງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ໃນການກໍ່ສ້າງພະນັກງານຢ່າງມີຈຸດສຸມ ຕາມຄວາມຕ້ອງການຂອງວຽກງານຕົວຈິງ, ຍັງຂາດບຸກຄະລາກອນດ້ານໃດແມ່ນໃຫ້ເລັ່ງໃສ່ສ້າງດ້ານນັ້ນ, ເພື່ອມາບັນຈຸເຂົ້າເຮັດວຽກນັ້ນ, ບໍ່ແມ່ນຈະຮັບເອົາຄົນທີ່ບໍ່ຮູ້ວຽກເຂົ້າມາເຮັດວຽກນັ້ນ, ຄືດັ່ງບັນດາສະຫາຍໄດ້ຮູ້ແລ້ວໃນສອງສາມປີມານີ້ ລັດຖະບານໄດ້ຫຼຸດຕົວເລກການອະນຸມັດຮັບລັດຖະກອນລົງ, ປີນີ້ອະນຸມັດພຽງແຕ່ 1.500 ຄົນ, ສະນັ້ນ ຂໍໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຕໍ່ກັບບັນຫາພະນັກງານ.

4. ດ້ານນິຕິກຳ: ແມ່ນວຽກງານໜຶ່ງທີ່ມີຄວາມຈຳເປັນທີ່ຂາດບໍ່ໄດ້, ການຄຸ້ມຄອງລັດ, ຄຸ້ມຄອງສັງຄົມໃນປັດຈຸບັນ ຕ້ອງໄດ້ຫັນໄປສູ່ການຄຸ້ມຄອງດ້ວຍລະບຽບກົດໝາຍ, ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດຈະຄຸ້ມຄອງກັນດ້ວຍຮູບການປະເພນີ, ດ້ວຍຄວາມຊົນເຄີຍຄືແຕ່ເກົ່າໄດ້ແລ້ວ, ເພາະສັງຄົມມີການປ່ຽນແປງ, ພຶດຕິກຳຂອງຄົນມີການປ່ຽນແປງ, ສະນັ້ນ, ການຄຸ້ມຄອງທຸກວຽກງານແມ່ນຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ມີລະບຽບກົດໝາຍເຂົ້າມາຄຸ້ມຄອງ. ກະຊວງຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ກໍ່ເຊັ່ນດຽວກັນ ຢາກໃຫ້ເອົາເປັນວຽກຈຸດສຸມອັນໜຶ່ງ, ຂໍໃຫ້ບັນດາສະຫາຍມີການຄົ້ນຄວ້າເບິ່ງວ່າ ພວກເຮົາມີກົດໝາຍ, ລະບຽບການອັນໃດແດ່ແລ້ວ, ນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານຕົວຈິງ ປັດຈຸບັນແທດເໝາະແລ້ວບໍ່? ຫຼື ຕ້ອງໄດ້ປັບປຸງ ແລະ ອັນໃດບໍ່ທັນ

ມີທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ສ້າງໃໝ່ ຂໍໃຫ້ຈັດລຽງອັນດັບຄວາມຈຳເປັນສ້າງ ແລະ ຮີບຮ້ອນແບ່ງປັນມອບໝາຍໃນ
ການສ້າງ ພ້ອມທັງສະເໜີໄປຫາລັດຖະບານ ແລະ ສະພາເພື່ອສ້າງ, ເພາະການສ້າງກົດໝາຍໜຶ່ງ, ລະບຽບ
ການໜຶ່ງອອກມາບໍ່ແມ່ນເລື່ອງງ່າຍ, ຕ້ອງໃຊ້ເວລາເພື່ອຄົ້ນຄວ້າໃຫ້ລະອຽດຖີ່ຖ້ວນ ແລະ ມີການທາບ
ທາມເອົາຄຳຄິດຄຳເຫັນ ຈາກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ນັບທັງນັກທຸລະກິດຜູ້ປະກອບການ ແລະ ປະຊາ
ຊົນ ເພາະແນວທາງຂອງພັກເຮົາ ແມ່ນອີງໃສ່ມະຫາຊົນ. ສະນັ້ນຂໍໃຫ້ບັນດາສະຫາຍເອົາໃຈໃສ່.

5. ດ້ານຖະແຫຼງຂ່າວ: ຂໍໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມມະຕິຂອງສະພາທີ່ໄດ້ຮັບຮອງຄື: ສູ້ຊົນຫັນຈາກ
ລະບົບອະນາລໍອກມາເປັນລະບົບດິຈິຕອລທີ່ທັນສະໄໝ ໃນທົ່ວປະເທດ ແລະ ຂະຫຍາຍຕາໜ່າງໂທລະ
ໂຄ່ງໃຫ້ໄດ້ຕື່ມ 350 ບ້ານ, ນີ້ແມ່ນຄາດໝາຍໃຫຍ່ຈະຕ້ອງໄດ້ພ້ອມກັນສູ້ຊົນໃຫ້ສຳເລັດ ແລະ ຕ້ອງຫັນ
ໄປຊົມໃຊ້ສີ່ແບບໃໝ່ໃຫ້ຫຼາຍ. ພ້ອມນັ້ນ, ດ້ານເນື້ອໃນ, ຄວາມວ່ອງໄວ ບັນດາສະຫາຍກໍ່ເຮັດໄດ້ດີແລ້ວ
ແຕ່ຢາກໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ເພີ່ມເຕີມ ໂດຍສະເພາະຂ່າວ ຢາກໃຫ້ພະຍາມຍາມຫຼຸດຜ່ອນຂ່າວພິທີການ, ຂ່າວບັນ
ເທີງ ທີ່ບໍ່ຈຳເປັນລົງ, ຫັນມາຜະລິດຂ່າວທີ່ຕິດພັນກັບການສ້າງສາພັດທະນາ ສາລະຄະດີຄວາມຮູ້ຕ່າງໆ,
ການຜະລິດທີ່ຕິດພັນກັບການດຳລົງຊີວິດ, ວຽກດິຄົນເດັ່ນທີ່ເປັນບົດຮຽນໃຫ້ແກ່ສັງຄົມ, ຄຽງຄູ່ກັນນັ້ນ
ກໍ່ຕ້ອງໃຫ້ມີຂ່າວດຳນິວິຈານ ໃນສິ່ງທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງໄປພ້ອມໆກັນ. ນອກນັ້ນ, ລາຍການບັນເທີງ ຜ່ານມາ
ເຫັນວ່າມີແຕ່ເປີດເຟງເປັນສ່ວນໃຫຍ່, ຂໍໃຫ້ບັນດາສະຫາຍຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງລາຍການບັນເທີງຕື່ມ ໃຫ້
ສາມາດດຶງດູດຜູ້ຊົມໄດ້ດີຂຶ້ນ ໂດຍສະເພາະຢາກໃຫ້ຫັນມາຜະລິດລາຍການບັນເທີງປະເພດເກມໂຊ ມີ
ການແຂ່ງຂັນໃນດ້ານຕ່າງໆ ເພາະມັນຈະບໍ່ແມ່ນເປັນພຽງແຕ່ເພື່ອການບັນເທີງ ແຕ່ມັນຍັງຈະເປັນການ
ຊຸກຍູ້ໃຫ້ຄວາມຮູ້, ພັດທະນາຄົນໄປໃນໂຕ. ນອກນັ້ນ, ຂໍໃຫ້ມີການກະຕຸກຊຸກຍູ້, ມີການຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍ
ໃຫ້ລາງວັນ ດ້ວຍການຄັດເລືອກນັກຂ່າວ, ນັກຈັດລາຍການ, ນັກປະດິດຄົດແຕ່ງຕ່າງໆ ໃນແຕ່ລະປີ ຈະ
ເປັນການສ້າງກຳລັງໃຈ, ກະຕຸກຊຸກຍູ້ຄວາມຫ້າວຫັນ, ຄວາມເອົາ ໃຈໃສ່ຕໍ່ໜ້າທີ່ວຽກງານຂອງພະນັກງານ.
ຂ້າພະເຈົ້າມີຄວາມເຊື່ອໝັ້ນວ່າ ບັນດາສະຫາຍຈະສາມາດເຮັດໄດ້ ເພາະໃນຕົວຈິງກໍ່ໄດ້ກຳນົດໃນແຜນ
ພັດທະນາໝົດແລ້ວ.

6. ວຽກງານວັດທະນະທຳ: ໃນປີ 2019 ນີ້, ຕ້ອງສຸມໃສ່ການສ້າງຄອບຄົວວັດທະນະທຳໃຫ້ໄດ້ຕື່ມ 30.000
ຄອບຄົວ, ສ້າງບ້ານວັດທະນະທຳໃຫ້ໄດ້ຕື່ມ 250 ບ້ານ ຕາມຄາດໝາຍທີ່ກຳນົດໄວ້, ແຕ່ການສ້າງນັ້ນ ຂໍ
ໃຫ້ເນັ້ນດ້ານມາດຖານຄຸນນະພາບຕື່ມ ແລະ ໃຫ້ເປັນເຈົ້າການໃນການຕິດຕາມຊຸກຍູ້ການສະ ເໜີເອົາທົ່ງ
ໄຫຫີນ ແຂວງຊຽງຂວາງ ເຂົ້າເປັນມໍລະດົກໂລກ ແລະ ຮີບຮ້ອນປະສານສົມທົບກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ
ຕ່າງໆ ໃນການດຳເນີນເອກະສານ ນຳສະເໜີເອົາພູຫີນໝາມໜໍ່ ແຂວງຄຳມ່ວນ, ລວມທັງພ້ອມລຳວົງລາວ
ແລະ ສິນລາຍນາກລາວ ເຂົ້າເປັນມໍລະດົກໂລກ ໃຫ້ທ່ວງທັນຕາມແຜນການ ແລະ ສືບຕໍ່ປົກປັກຮັກສາ,
ເສີມຂະຫຍາຍສິລະປະວັດທະນະທຳອັນດີງາມຂອງຊາດລາວເຮົາໃຫ້ດີ ແລະ ຕ້ອງເລັ່ງແກ້ໄຂປາກົດການ
ຫຍໍ້ທໍ້ຕ່າງໆທີ່ຢູ່ໃນຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນໃຫ້ໄດ້ ແລະ ໃຫ້ໄວ ເພື່ອອັດຕັນທາງສຽງສັງຄົມຕ່າງໆ
ນາໆນັ້ນ.

7. ວຽກງານທ່ອງທ່ຽວ: ເປັນວຽກງານໜຶ່ງທີ່ລັດຖະບານ ສປປ ລາວ ໄດ້ຖືເອົາວຽກງານການທ່ອງທ່ຽວເປັນ ຂະແໜງເສດຖະກິດສຳຄັນໜຶ່ງ ແລະ ເປັນກຳລັງແຮງຢູ່ດັ້ງເດີມ, ຂັບເຄື່ອນການຂະຫຍາຍຕົວເສດຖະກິດຂອງ ປະເທດ, ດັ່ງນັ້ນ ຈຶ່ງໄດ້ອະນຸມັດໃຫ້ຈັດປີທ່ອງທ່ຽວລາວ 2018 ທີ່ຜ່ານມາ ແລະ ປີນີ້ກໍໄດ້ເຫັນດີ ແລະ ຕົກລົງໃຫ້ເປີດປີທ່ອງທ່ຽວລາວ-ຈີນ ໂດຍສະພາກໍໄດ້ຮັບຮອງ ແລະ ວາງຄາດໝາຍໃຫ້ດຶງດູດນັກທ່ອງ ທ່ຽວຈີນ ແລະ ຕ່າງປະເທດເຂົ້າມາລາວ ບໍ່ໃຫ້ຫຼຸດ 4,5 ລ້ານເທື່ອຄົນ ແລະ ສ້າງລາຍຮັບໃຫ້ໄດ້ຫຼາຍກ່ວາ 700 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ, ນີ້ຖືເປັນໜ້າທີ່ຂອງທຸກຂະແໜງການນັບທັງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ, ທັງ ພາກລັດ, ພາກທຸລະກິດ ແລະ ທົ່ວປວງຊົນເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະແມ່ນກະຊວງ ຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ເປັນຫຼັກໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ບັນລຸຜົນສຳເລັດ, ບັນດາສະຫາຍກໍ ໄດ້ດຳເນີນການມາແລ້ວ ໂດຍສະເພາະໄດ້ຈັດພິທີເປີດປີທ່ອງທ່ຽວລາວ-ຈີນ 2019 ຢ່າງເປັນທາງການໃນ ວັນທີ 25 ມັງກອນ 2019 ທີ່ຜ່ານມາ ແລະ ບັນດາສະຫາຍກໍໄດ້ປະສານສົມທົບກັບຝ່າຍຈີນ ໃນການກຳ ນົດກິດຈະກຳໃຫຍ່ຫຼັກ 8 ກິດຈະກຳ ໂດຍຈັດຢູ່ລາວ 4 ກິດຈະກຳ ແລະ ຈັດຢູ່ຈີນ 4 ກິດຈະກຳນັ້ນ, ຂໍ ໃຫ້ບັນດາສະຫາຍເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ດີ, ໃຫ້ມີຜົນສຳເລັດ, ໂດຍຈະຕ້ອງໄດ້ປະສານສົມທົບວາງ ແຜນໃຫ້ລະອຽດໂດຍໄວ. ນອກຈາກ 8 ກິດຈະກຳທີ່ໄດ້ກຳນົດນັ້ນແລ້ວ, ຂໍໃຫ້ມີການສົມທົບລະຫວ່າງ ສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນຄືນຄວ້າຈະຈັດກິດຈະກຳໃດເພີ່ມຢູ່ບັນດາແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ ທີ່ເຫັນວ່າເໝາະ ສົມ ແລະ ຈະມີປະສິດທິພາບ, ປະສິດທິຜົນດີ ເຮັດໃຫ້ປີທ່ອງທ່ຽວລາວ-ຈີນ 2019 ມີບັນຍາກາດອັນ ພືດພື້ນ.

ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ຂໍໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ປະສານສົມທົບກັບພາກສ່ວນຕ່າງໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອພ້ອມກັນແກ້ ໄຂສິ່ງອຸດຕັນ, ກິດຂວາງແກ່ການທ່ອງທ່ຽວໃຫ້ໄດ້ໂດຍໄວ ເພື່ອເຮັດແນວໃດໃຫ້ສາມາດເອື້ອອຳນວຍຄວາມ ສະດວກ ແລະ ເປັນການກະຕຸກຊຸກຍູ້ແກ່ການທ່ອງທ່ຽວ, ຫາກອັນໃດມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ນອກເໜືອຄວາມ ຮັບຜິດຊອບຂອງກະຊວງຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ທີ່ຈະຕ້ອງແກ້ນັ້ນ ກໍໃຫ້ສະເໜີໄປ ຍັງລັດຖະບານເປັນລາຍລັກອັກສອນ ເພື່ອໃຫ້ລັດຖະບານຄືນຄວ້າພິຈາລະນາແກ້ໄຂ.

ບັນດາທ່ານແຂກທີ່ມີກຽດ ບັນດາສະຫາຍ ທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງ !

ທັງໝົດທີ່ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ມີຄຳເຫັນຍົກຂຶ້ນມານັ້ນ, ຢາກໃຫ້ບັນດາສະຫາຍນຳໄປຄືນຄວ້າ ເພື່ອປັບ ປຸງວຽກງານໃຫ້ມີການຫັນປ່ຽນທີ່ດີຂຶ້ນ. ຂ້າພະເຈົ້າເຊື່ອໝັ້ນວ່າ ດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບຕໍ່ໜ້າທີ່ການ ເມືອງຂອງບັນດາສະຫາຍ ກໍຄືຄະນະພັກ-ຄະນະນຳ ແລະ ພະນັກງານລັດຖະກອນໃນທົ່ວຂະແໜງການ ທັງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຈະເຮັດໃຫ້ວຽກງານ ຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ມີ ບາດກ້າວຫັນປ່ຽນໃໝ່ຢ່າງໜັກແໜ້ນ ເພື່ອພ້ອມກັນຕັດສິນໃຈບຸກທະລູເປົ້າໝາຍຕ່າງໆ ທີ່ໄດ້ກຳນົດ ໄວ້.

ສຸດທ້າຍນີ້, ຂໍອວຍພອນ ບັນດາສະຫາຍທີ່ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ຈຶ່ງມີສຸຂະພາບເຂັ້ມແຂງ, ມີຄວາມຜາສຸກໃນຊີວິດສ່ວນຕົວ, ຄອບຄົວ ແລະ ປະສົບຜົນສຳເລັດໃນໜ້າທີ່ວຽກງານທຸກປະການ.

“ຂໍຂອບໃຈ”